
Naturnationalparker – ja tak! 

Jeg deltog i dag i åbningen af Naturnationalparken ved Fussing – et vigtigt og nødvendigt 

skridt for biodiversiteten og fremtidens natur! Danmark har desperat brug for mere urørt 

skov og plads til, at den vilde natur kan folde sig ud. At 10 km hegn bliver til 14 km, og at 

der udsættes dyr for at genskabe naturlig dynamik, ser jeg ikke som et problem – så 

længe projektet følges tæt, og dyrevelfærd prioriteres. 

I byrådet har jeg argumenteret for, at hegnet ikke skal være højere end nødvendigt, netop 

for at sikre, at f.eks. rådyr kan passere. Så vidt jeg er orienteret, er der lavet ”døre” i 

hegnet, som netop gør det muligt. Naturen skal have sin plads – og dyrene skal 

selvfølgelig ikke lide. 

Men jeg må ærligt sige, at min tålmodighed med de mest højlydte aktivister er sluppet op. 

Hvis de virkelig brændte for dyrevelfærd, hvorfor ser vi dem så aldrig foran tremmekalve-

stalde, svineindustriens dødsfabrikker eller lastbilerne med levende dyr på vej tusindvis af 

kilometer gennem Europa? 

Lad os sige det, som det er: De virkelige dyrplagere er ikke dem, der forsøger at genskabe 

vild natur. Det er dem, der saboterer forsøget – og buher, mens vi andre forsøger at rette 

op på de skader, vi mennesker har påført økosystemerne. 

Naturen er barsk. Den er vild. Og det er præcis dét, vi mangler i Danmark. 
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